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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Správce podstaty v konkursním řízení a
některé jeho obecné povinnosti
Naprosto nepostradatelnou osobou pro konkursní řízení je osoba správce konkursní podstaty. Tuto
funkci je dle zákona o konkursu a vyrovnání (dále jen zákon) oprávněna vykonávat jednak fyzická
osoba a dále i veřejná obchodní společnost, a to prostřednictvím svých společníků.

Naprosto nepostradatelnou osobou pro konkursní řízení je osoba správce konkursní podstaty. Tuto
funkci je dle zákona o konkursu a vyrovnání (dále jen zákon) oprávněna vykonávat jednak fyzická
osoba a dále i veřejná obchodní společnost, a to prostřednictvím svých společníků.

Správce podstaty se zásadně vybírá ze seznamu správců, který vede soud příslušný k řízení. Zákon
přesně stanoví podmínky, které musí být splněny, aby osoba mohla být zapsána do seznamu správců.
Fyzická osoba aspirující na tento zápis musí být bezúhonná, plně způsobilá k právním úkonům a také
mít přiměřenou odbornou způsobilost. V neposlední řadě je důležité, aby daná osoba se zápisem do
seznamu správců souhlasila.

Jak již bylo výše zmíněno, funkci správce konkursní podstaty může vykonávat i veřejná obchodní
společnost a jako taková je do seznamu správců zapsána, když prokáže, že společníci, jejichž
prostřednictvím bude tato společnost činnost správce vykonávat, splňují podmínky pro zapsání do
seznamu. Pokud je správcem ustanovena veřejná obchodní společnost, je povinna oznámit
neprodleně soudu, kdo ze společníků bude jejím jménem funkci správce vykonávat. Osoba zapsaná
do seznamu může své ustavení správcem odmítnout, jen jsou-li pro to důležité důvody.

Ve výjimečném případě může být správcem konkursní podstaty ustanovena i osoba, která není v
seznamu správců zapsána. Tato osoba však musí splnit podmínky pro zapsání do seznamu a s
ustavením souhlasit. Správcem může soud ustavit pouze ve věci nepodjatou osobu.

S funkcí správce konkursní podstaty zákon spojuje řadu povinností. Jednak je to povinnost při výkonu
své funkce postupovat s odbornou péčí. V případě, že porušením povinností, které správci ukládá
zákon nebo mu uloží soud, vznikne škoda, pak za ni správce odpovídá v souladu s občanskoprávními
předpisy. Je-li správcem ustavena veřejná obchodní společnost, odpovídají za škodu způsobenou v
souvislosti s výkonem funkce správce její společníci společně a nerozdílně. V této souvislosti je proto
správci podstaty uložena povinnost uzavřít smlouvu o pojištění odpovědnosti za škodu, která by
mohla vzniknout v souvislosti s výkonem funkce správce. Možnou sankcí, jež zákon pro případ
neplnění povinností správcem podstaty nabízí, je i pořádková pokuta, kterou správci může uložit
soud až do výše 100.000 Kč.

Zákon ukládá správci i povinnost mlčenlivosti, kdy správce je povinen zachovávat mlčenlivost o
skutečnostech, které jsou zvláštními zákony určeny k utajení, pokud se o nich dozvěděl při výkonu
své funkce nebo i po jejím skončení. Mlčenlivosti jej může zprostit pouze ten, v jehož zájmu tuto
mlčenlivost má nebo soud. Jestliže dojde k situaci, že je správce konkursní podstaty zproštěn funkce,
je tento správce povinen řádně informovat nového správce a dát mu k dispozici všechny doklady.
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